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První čtvrtletí v Pávově

Na 12. února 2023 svolal osadní výbor příměstské části Pávov veřejnou 
schůzi, kde hlavním bodem projednávání se stala dostupnost městské hro-
madné dopravy, neboť od 1. února začal platit nový jízdní řád, který omezil 
spoje MHD o více než třetinu. 

Zde občané přednesli své požadavky na chybějící spoje a dále zde bylo pro-
jednáno nesmyslné značení linky G. Usnesení z veřejné schůze bylo formou 
stížnosti zasláno na Magistrát statutárního města Jihlavy, který je zřizovatelem 
Dopravního podniku, a. s.

25. února pořádal osadní výbor v Pávově již tradiční masopustní průvod. 
Průvod začínal v deset hodin v Novém Pávově a vycházelo více než padesát 
účastníků v maskách, za doprovodu harmonikáře a saxofonisty. 

Účastníci byli v jednotlivých domech pohoštěni nejen tradičními koblížky, 
ale i dobrotami masitými a vzhledem k chladnému počasí také stopečkou 
alkoholu. Za pohoštění byla majiteli domu věnována písnička a tanec. Do cíle 
ve Starém Pávově došlo kolem třetí hodiny odpolední vice než třicet masek.

 JUDr. Martin Lacek

Z městských částí

Velký milník v životě dětí, ale i rodi-
čů - to jsou zápisy do prvních tříd. 
Většina škol měla termíny zápisů 
14. a 15. dubna. V tomto termínu se 
scházely děti i v Křesťanské základní 
škole v Jihlavě.

U zápisu například zkoušely počí-
tat, skládat skládačku nebo namalo-
vat obrázek. Na oplátku si budoucí 
školáci vybrali například záložky do 
knížky nebo různé postavičky, které 
vytvořili jejich budoucí spolužáci.

Budoucí prvňáček Ríša si to u zápi-
su užil. Do školy se moc těší. Nejvíc 
prý na to, že si bude moc přidávat u 
oběda ve školní jídelně. 

„Jsme rádi, že jde do školy bez odkla-
du. Emočně to už moc neprožívám, pro-
tože přeci jen už tu máme jedno dítě, 
tak jsme spíš rádi, že se do školy těší,“ 
řekla maminka Ríši.

„No a mamka taky říkala, že se netěší 
na to, že bude muset dělat dvoje úkoly,“ 
dodává se smíchem klouček.

Podle zástupkyně ředitelky Šárky 
Skasko je prvňáčků, kteří se hlásí k nim 
do školy, zase o něco víc než loni.

Letos budou otevírat jednu třídu 
pro prvňáčky a ještě jednu speciální 
první třídu - obzvláště tam se prý hlá-
sí hodně zájemců.

„Pro děti je důležité, aby k zápisům 
mohly přijít osobně a podívaly se na to, 
kam 1. září nastoupí,“ odpovídá Skasko 
na otázku, zda děti v době covidu neby-
ly připraveny o zážitek, jelikož v té době 
byl zápis pouze písemnou formou.

První školní den chodí s prvňáč-
ky do školy rodiče. „Někdy se přida-

Proběhly zápisy budoucích prvňáčků

U ZÁPISU měly děti například namalovat jednoho z rodičů nebo poskládat skládačku. Většina z nich se do první třídy těší na 
nové kamarády.  Foto: Veronika Dawidowicz

DEN SENÁTORA

Miloše

jí i babičky a dědečci nebo strýčkové a 
tetičky,“ popisuje Skasko a dodává, že 
je to obvykle v každé rodině opravdu 
velký den. 

Podle zástupkyně školy je také 
důležité děti školou nestrašit. „Urči-
tě neříkat věci jako: Teď ti to skončí, teď 
budeš muset poslouchat. To nepomáhá.“

Učitelka Michaela Burkhardt se na 
prvňáčky v září už také těší. „Je to jako 
by se otevírala nová komnata. Je to jako 
nepopsaná tabule a na konci první tří-
dy každý učitel vidí ty pokroky, kdy děti 
už umí číst a psát.“

Podle Burkhardt je to, že se děti 
například naučí napsat slovo máma, 

jakousi medailí pro učitele a nepo-
psatelně krásný pocit.

Na chodbách školy je slyšet dětské 
nadšení a těšení se na nové zážitky a 
kamarády. „Já to tady miluju,“ zvolal 
při odchodu ode dveří školy jeden 
z budoucích školáků. -vd-


